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 Protokół Nr 10/2015 
posiedzenia Komisji Edukacji  

Rady Powiatu Nowosądeckiego  
w dniu 16 listopada 2015 r. 

 
Realizowany porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku posiedzenia. 
2. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia komisji Edukacji Rady Powiatu 

Nowosądeckiego. 
3. Zaopiniowanie projektu Uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie 

przystąpienia Powiatu Nowosądeckiego do projektu partnerskiego pt. 
Modernizacja kształcenia zawodowego w Małopolsce II. 

4. Zaopiniowanie projektu Uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie 
przystąpienia Powiatu Nowosądeckiego do projektu Małopolska Chmura 
Edukacyjna. 

5. Zaopiniowanie projektu Uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu powiatu dla szkół 
niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, placówek niepublicznych 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2014/2015. 
7. Informacja nt. efektów kształcenia w świetle wyników maturalnych i 

egzaminów zawodowych. 
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 1. 
Przewodnicząca Komisji Zofia Nika otworzyła posiedzenie i przywitała wszystkich 
przybyłych. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji oraz zaproszeni goście: 
Marek PŁAWIAK          - Starosta Nowosądecki, 
Antoni KOSZYK - Wicestarosta Nowosądecki; 
Maria JABŁOŃSKA - Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury  

  i Sportu; 
Danuta KROK - Z-ca Dyrektora PCFE. 
 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 
Przewodnicząca komisji przedstawiła porządek posiedzenia i poddała go pod 
głosowanie. 
 
Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty. 
 
Ad. 2. 
Przewodnicząca Komisji Zofia Nika poddała pod głosowanie, po zapoznaniu się z 
jego treścią przez członków komisji, protokół Nr 9 z 24 sierpnia br. 
Protokół został jednogłośnie przyjęty i podpisany.  
 
Ad. 3. 
Z-ca Dyrektora PCFE Danuta Krok przedstawiła projekt Uchwały Rady Powiatu 
Nowosądeckiego w sprawie przystąpienia Powiatu Nowosądeckiego do projektu 
partnerskiego pt. Modernizacja kształcenia zawodowego w Małopolsce II. 
 
Liderem w w/w projekcie jest Województwo Małopolskie, Powiat występuje w roli 
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partnera.  
Celem w/w projektu jest wspieranie przedsięwzięć edukacyjnych wdrażanych przez 
organy prowadzące ponadgimnazjalne szkoły zawodowe oraz poradnie 
psychologiczno - pedagogiczne. Projekt ten obejmuje swoim zakresem poniższe 
działania: 
- wsparcie orientacji zawodowej uczniów szkół gimnazjalnych - działanie realizowane 
przez Powiatowe poradnie psychologiczno – pedagogiczne; 
- koordynacja oraz wsparcie Centrów Kształcenia Zawodowego, które będą tworzone 
w każdym z powiatów województwa małopolskiego; 
- realizacja komponentu Małopolskiej Chmury Edukacyjnej w zakresie kształcenia 
zawodowego; 
- współpraca międzynarodowa w zakresie transferu nowych rozwiązań w szkołach 
zawodowych z obszaru województwa małopolskiego. 
 
Wkład własny Powiatu Nowosądeckiego w zakresie realizacji działań partnerskich 
wynosić będzie 10% wartości środków pozabudżetowanych dla powiatu i stanowić 
on będzie tylko wkład rzeczowy w postaci: udostępnienia sal szkolnych do 
prowadzenia zajęć; udostępnienia pomieszczeń na biuro projektu; oddelegowanie 
pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych powiatu do pracy w 
projekcie. 
 
W odpowiedzi na pytanie Pana Antoniego Poręby w kwestii, liderów Pani Danuta 
Krok wyjaśniła, iż wszyscy liderzy byli zatrudniani na umowy cywilno-prawne, i 
pojawiał się problem z koordynacją zajęć, w związku z powyższym zdaniem Pani 
Dyrektor korzystniej będzie jeżeli koordynacja pozostanie w gestii PCFE. Ponadto 
pojawiła się propozycja, aby nauczyciele jednostek oświatowych mogli prowadzić 
zajęcia dodatkowe, gdyż bardziej zmobilizuje się młodzież do uczestnictwa w 
dodatkowych lekcjach.  
 
Przewodnicząca komisji Zofia Nika podała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  
Przy obecnych 7 radnych:  
Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 
 
Ad. 4. 
Z-ca Dyrektora PCFE Danuta Krok przedstawiła projekt Uchwały Rady Powiatu 
Nowosądeckiego w sprawie przystąpienia Powiatu Nowosądeckiego do projektu 
Małopolska Chmura Edukacyjna. 
 
Projekt obejmuje wyposażenie szkół ponadgimnazjalnych w sprzęt niezbędny do 
realizacji zdalnych zajęć edukacyjnych dla uczniów szkół we współpracy z uczelniami 
wyższymi w Krakowie. Działania związane z zakupem i instalacją sprzętu 
koordynować będzie Akademia Górniczo-Hutnicza im. Stanisława Staszica 
w Krakowie - jako Lider partnerstwa, natomiast Partnerami w projekcie będą organy 
prowadzące szkoły ponadgimnazjalne w Województwie Małopolskim. 
 
Powiat Nowosądecki wytypował do udziału w projekcie 9 szkół ponadgimnazjalnych 
tj. Liceum Ogólnokształcące w Grybowie, Liceum Ogólnokształcące w Starym Sączu, 
Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Krynicy Zdrój, Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Starym Sączu, Zespół Szkół w Łącku, Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Tęgoborzu, Zespół Szkół Zawodowych w Grybowie, 
Powiatowy Zespół Szkół w Muszynie oraz Zespół Szkół Ponadgimnajzlanych w 
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Nawojowej (jako kontynuacja projektu pilotażowego). 
 
Wartość projektu dla Powiatu Nowosądeckiego wynosi 1 700 000 zł. Wkład własny 
Powiatu wyniesie 210 000 zł przy założeniu dopłaty do zakupu sprzętu do każdej ze 
szkół w wysokości 25 000 zł. (oprócz ZSP w Nawojowej, dla której założono 10 000 
zł na aktualizację sprzętu zakupionego w ramach pilotażu).  
 
Przewodnicząca komisji Zofia Nika podała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego. 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  
Przy obecnych 7 radnych:  
Wynik głosowania: za - 7, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0. 
 
Ad. 5. 
Maria Jabłońska Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu powiatu dla szkół niepublicznych o 
uprawnieniach szkół publicznych, placówek niepublicznych oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 
 
Nowa regulacja rozszerza kompetencje organu stanowiącego, upoważniając Radę 
Powiatu do ustalenia także trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania dotacji a 
nie tylko jej wykorzystania. 
Dotowaniem z budżetu powiatu mogą być objęte szkoły lub placówki prowadzone 
przez osoby prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne 
na terenie Powiatu Nowosądeckiego, zarejestrowane w ewidencji prowadzonej przez 
Starostę Nowosądeckiego. Dotacja udzielana jest na wniosek organu prowadzącego 
szkołę/placówkę, złożony w Starostwie Powiatowym w Nowym Sączu w terminie do 
dnia 30 września roku poprzedzającego rok udzielania dotacji. Wysokość kwoty 
dotacji dla organu prowadzącego szkołę/placówkę na dany rok budżetowy ustalana 
jest w oparciu o liczbę uczniów/wychowanków zgłoszonych we wniosku. Szkoły 
niepubliczne o uprawnieniach szkół publicznych, w których realizowany jest 
obowiązek szkolny lub obowiązek nauki otrzymują na każdego ucznia dotację z 
budżetu powiatu w wysokości równej kwocie przewidzianej na jednego ucznia 
danego typu i rodzaju szkoły w części oświatowej subwencji ogólnej otrzymywanej 
przez powiat w danym roku budżetowym. 
 
Członek komisji Stanisław Sułkowski poruszył kwestię dotacji dla Domu Wczasów 
Dziecięcych w Rytrze. W myśl ustawy należy wypłacić dotację zgodnie z 
przedstawionym wnioskiem, ale jeżeli dzieci było więcej organ prowadzący musi 
zwiększyć kwotę wypłaconej dotacji. W związku z powyższym wysokość subwencji 
jest na zbyt niskim poziomie.  
 
Po raz kolejny członek komisji Antoni Poręba zasygnalizował problem podejmowania 
uchwał, bo ustawodawca nam narzuca tok postępowania i nie ma innego wyjścia.   
 
Starosta Nowosądecki Marek Pławiak przyznał, iż dobrym rozwiązaniem byłoby 
wystąpienie do posłów w wyżej wspomnianej sprawie.  
 
Starosta będzie wnioskował do ZPP o zmianę zapisu w ustawie o systemie oświaty 
dot. dotacji dla placówek nie publicznych o których mówi  5 a ust. 7 w/w ustawy, aby 
wysokość dotacji była przyznana na liczbę uczniów, którą organ prowadzący taką 
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jednostkę zgłosił do dnia 30 września roku poprzedzającego otrzymywanie dotacji od 
organu dotującego. 
Wniosek powyższy zostanie przedstawiony na posiedzeniu ZPP.  
 
Przewodnicząca komisji Zofia Nika podała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego  
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  
Przy obecnych 10 radnych:  
Wynik głosowania: za - 9, przeciw - 0,  wstrzymujących się - 1. 
 
Ad. 6/7. 
Maria Jabłońska Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu 
przedstawiła informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 
2014/2015, oraz informację nt. efektów kształcenia w świetle wyników maturalnych i 
egzaminów zawodowych. 
 
Zdawalność matur w 2015 roku w liceach ogólnokształcących Powiatu 
Nowosądeckiego wynosiła 74% w Małopolsce 81% w Polsce 80%. Zdawalność 
matur w Technikach w Powiecie Nowosądeckim wynosiła 56 %, w Małopolsce 51% 
w Polsce 64%. Po sesji poprawkowej ogólna zdawalność dla Powiatu 
Nowosądeckiego wynosiła 73,4 % dla Małopolski 84% a dla Polski 82%. Po sesji 
poprawkowej w 2014 roku ogólna zdawalność egzaminu maturalnego dla Powiatu 
Nowosądeckiego wynosiła 73%, dla Małopolski 83%.  
Komisja przyjęła informację. Materiał stanowi wyniki egzaminu maturalnego w 
rożnych typach szkół – maj 2015, analiza porównawcza stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Ad. 8. 
Członek komisji Antoni Poręba zwrócił się z zapytaniem czy dokonano analizy 
użyteczności budynku „starej” części Zespołu Szkół i Placówek w Piwnicznej Zdroju, 
oraz co będzie się działo z obiektem w Podegrodziu.  
W odpowiedzi Wicestarosta Nowosądecki Antoni Koszyk wyjaśnił, iż po rozmowach z 
Burmistrzem Piwnicznej- Zdroju obiekt nie zostanie wpisany do rejestru zabytków w 
całości. W budynku są pomieszczenia bieżące i kuchnia w związku z powyższym nie 
można sobie pozwolić na całkowite opuszczenie obiektu. W przypadku Podegrodzia 
obecnie złożony jest wniosek na termomodernizację budynku po ZSZ. Powiat będzie 
dbał o to mienie. W związku z zaistniałym konfliktem w Wójtem Gminy Podegrodzie, 
nie otrzymano ok. 1 000 000 zł. na powstającą obwodnicę na tym terenie.  
 
W dalszej części posiedzenia Pan Antoni Poręba zwrócił uwagę, iż działania mające 
na celu przekazanie majątku powiatu, powinny zostać uzgodnione z Radą Powiatu.  
 
Ad. 9. 
Przewodnicząca Komisji Zofia Nika podziękowała zebranym  
za przybycie i zamknęła posiedzenie. 
 

Przewodnicząca 
             Komisji Edukacji RPN 
        
                      Zofia NIKA 
 
Protokołowała: Anna Walczak  


